
 
 

 
Elnöki pályázat  

 
Bemutatkozás 

Macsek Kata vagyok, jelenleg negyedéves, tervezői szakirányos építészhallgató. Budapesten         
születtem, lakóhelyem Bugyi. Tanulmányaimat ott kezdtem a Kazinczy Ferenc Általános          
Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézményben, majd a dabasi nyolcosztályos Táncsics          
Mihály Gimnáziumot követően a győri Czuczor Gergely Bencés Gimnáziumban fejeztem be           
középiskolai éveimet. A bencés rend által alapított iskola szellemisége sokat adott jellemem            
fejlődéséhez, a csapatban való gondolkodás, és a közösség erejének alapjait itt tanulhattam            
meg. Versenyszerűen sportoltam 10 éven keresztül, azt hiszem, hogy ennek köszönhetem a            
lelkiismeretes munkára nevelést és a kitartásom. 

2017-ben kezdtem meg tanulmányaimat a Karon, ahol eleinte a Gólyatanácsban,          
öntevékenykörökben és a HK holdudvaraiban foglalkoztam rendezvényszervezéssel és az         
elsőéves hallgatók segítésével a Senior Körön keresztül. Másodévesként jelentkeztem először          
a Hallgatói Képviseletbe, az első ciklusomban működési felelősi feladatokat láttam el, amely            
poszt lehetőséget adott az összes területbe való betekintésre, és a rendszeres tevékenységek            
mellett kisebb projektekben való segítségnyújtásra. Ezt, a magamnak alapozó évnek értékelt           
ciklust követően, 2019 őszétől oktatási referensként tevékenykedem. Ez a poszt is sok új             
kihívást hordozott magában, amelyek közül a tavaszi féléves járványhelyzet okozta újabb           
feladatokat emelném ki.  

A fent említett közösségi szerepvállalásokra, megszerzett készségeimre és tudásomra         
alapozva szeretném a Hallgatói Képviselet munkáját tovább görgetni és koordinálni, a           
hallgatók érdekeit pedig különböző platformokon és főként a kari vezetés felé képviselni.  

Megelőző időszak 
 
Pályázatom további részéhez azt hiszem szükséges az előző elnökség által vezetett Képviselet            
tevékenységét is megismernetek, hogy céljaim érthetővé váljanak.  
Filep Ricsi vezetése alatt több váratlan szituációt kellett áthidalnia a HK-nak, amelyek            
megoldására rövid idő állt rendelkezésre. Ilyenek voltak azok a helyzeteket, amikor egy-egy            
hirtelen megüresedő feladatkört kellett betölteni. Ezek a történések főként referensi          
posztoknál voltak megterhelőek (mint pályázat vagy oktatás), de úgy gondolom, hogy a            
Képviselet gördülékenyen közös munkával orvosolta ezeket az időszakokat úgy, hogy a           
hallgatóságnak érdeke nem csorbult, és az adott posztokhoz tartozó feladatok ellátásra           
kerültek. Ehhez köthető az a kollektív tudásbázis kialakítása, ami jól használható akár az             
egyes posztokra történő betanulására, akár a tisztújításokat követő nagyobb cserélődésből          
fakadó hiányosságok áthidalására. Úgy gondolom, hogy ezért mindenképp köszönetet         

 
 

 



 
 

 
szeretnék mondani az előző ciklusban tevékenykedő képviselőknek, hiszen ez alapjaiban egy           
olyan előnyt képez a következő időszakra, amely a fluktuáció okozta problémára is választ             
ad, illetve megerősíti és rögzíti azokat a tudásokat, amelyekkel éveken keresztül tudott jól             
működni a Képviselet. 
Másik nem várt helyzet a tavaszi félévben érkező világjárvány okozta szervezeti kényszer            
átalakulás. Bár a HK is csak online felületeken tudott kommunikálni, a munka nem állt le, a                
Képviselet nagy szerepet vállalt a távoktatás kialakításában, a rendkívüli helyzetben is a            
hallgatók rendelkezésére állt és segítette őket alternatív megoldásokkal, mint például az           
online ügyelet tartása. 
Ezek a fent említett események azt gondolom, hogy megnehezítették egyes projektek           
véghezvitelét, azonban mindenképp említésre méltó Filep Ricsi elkezdett projektje, amely az           
angol képzésen résztvevő külföldi hallgatók érdekképviseleti rendszerének kialakítása. Ez         
egy hosszú folyamat, de az alapgondolatok megszilárdítása, és kezdeti lépések megtörténtek           
általa. 

Célok, tervek 

Már az elmúlt években is felmerült és korábban említett gyors szervezeti cserélődés okozta             
probléma, egy adott képviselő nem tevékenykedik éveken keresztül egy poszton, így főként a             
nagyobb szabályzati tudást igénylő posztok tudásátadása mindenképp az első feladataink          
között szerepel, hiszen ahhoz, hogy hallgatótársainkat időben tájékoztassuk, kérdéseikre         
megfelelő választ adjunk, ahhoz ennek egy hatékony módszer kialakítása szükséges. Erre az            
egyik válasz a posztokhoz tartozó tudásanyagok, how-to-k írása, amelynek befejezése a           
következő félév feladata lesz. Fontosnak tartom ehhez a feladathoz, hogy ne csak            
lejegyezzük, hogy mit hogyan csinálunk rutinból, hanem felülvizsgáljuk őket. Sok mindenbe           
belenőttünk, ezért ezeket érdemes átgondolni, hogy valóban így vagyunk-e a          
leghatékonyabbak.  

Egyetemi szinten való versenyképességünket az évente megrendezésre kerülő HK ZH jól           
tükrözi, ahol évek óta dobogós helyen végeztünk. Azonban fontosnak tartom, hogy ez a             
megszerzett tudás mindenképp hosszútávú legyen, és a frissen bekerülő képviseleti tagok           
koncentráltan ismerjék meg egyetemünk rendszerét, főbb egyetemi és kari szabályzatokat.          
Főként az oktatási, kollégiumi és szociális területeken szükségesnek tartom, hogy ne csak az             
adott referens legyen naprakész az adott posztot érintő ügyekkel kapcsolatban, hanem egy            
megterhelőbb időszakban segítsék a belső bizottságaink tagjai őket, hogy a hallgatókkal           
minél gyorsabb válaszadással kommunikáljunk. 

Oktatással kapcsolatos ügyek mindig is a motivációm mozgató rugója tudott lenni, hiszen ez             
az a terület, ami minden kari hallgatót érint. A Képviselet mindig is nagy energiát fordított a                
tanterv reformban való állásfoglalásra és az ezzel foglalkozó kari munkacsoportokra. Ezt a            

 
 

 



 
 

 
folyamatot a távoktatás adta akadály szinte teljesen megállította, de azt gondolom, hogy            
ennek az újraindítása reális lehet a következő évben, és a távoktatás adta új lehetőségeket              
felhasználva, más perspektívából megközelítve a képzésünket, ennek a régóta tartó          
folyamatnak egy mérföldkövéhez elérhetünk. Elképzeléseim szerint a Képviseletnek kisebb         
javaslatokkal kell segítenie a kari vezetést, így elsőként a specializáció-választás képzésben           
betöltött szerepének meghatározása, és egy ezáltal újragondolt eljárás kialakításában látom a           
HK szerepét. Az elmúlt egy évben a Belső Oktatási Bizottság tagjaival felülvizsgáltuk a             
tantárgyi adatlapokat összevetve az előtanulmányi renddel, ezáltal az esetleges anomáliákat          
kiszűrtük. Ezt követően egy új tárgygráf elkészítésébe kezdtünk, amely a sok tanulmányi            
előrehaladással kapcsolatos kérdésre ad majd választ. A hét féléves BSc képzésre már            
elkészült, az osztatlan képzésre vonatkozó tárgygráf befejezése már a következő ciklussal fog            
tudni megtörténni. 

A Hallgatói Képviselet alapfeladatának tartom a gyors és átlátható tájékoztatás. Már elindult            
a HK egységes megjelenésének koncepciója, ennek kiteljesedését a megújult HK honlapban           
látom. Amellett, hogy a hallgatókat érintő hírekről, határidőkről tájékoztatást adunk          
fontosnak tartom, hogy a hallgatók minél nagyobb betekintést nyerjenek a képviseleti           
munkánkba. Ez a fajta transzparencia elősegítheti a hallgatókkal való kapcsolatát a HK-nak,            
és egy sokkal közvetlenebb viszony jöhet létre. Ehhez hozzátartozik az ügyelet tartása a HK              
irodában, amely segít, hogy ne csak ügyintézőként maradjanak meg a képviselők a            
hallgatóknak, hanem olyan hallgatótársaknak, akik specifikus kérdéseikben tudják segíteni         
őket, hiszen értük jött létre a képviseleti rendszer. Ez a transzparencia a gazdasági és juttatási               
területekre fokozottan igaz, ezért céljaim között szerepel, hogy egy nyilvános követhető           
rendszert alakítsunk ki úgy az ösztöndíjkereteink alakulásáról, és szétosztásáról, mint a HK            
egyéb, gazdasági tevékenységeivel összefüggő keretekről. 

Azt hiszem, hogy a jelenlegi helyzetben nem mehetünk el amellett, hogy a járványhelyzet             
miatt az eddig talán túl is zsúfolt közéletünk lecsendesült, így a HK feladatának érzem az erre                
való reagálást, a hallgatói csoportok támogatását, a rendezvények alternatív megoldásainak          
kitalálását. Ez az időszak az ösztöndíjaink pontrendszerének, szabályozások átgondolásának         
adhat teret. E téren fontosnak érzem felmérni a hallgatóság véleményét is, hiszen mint a              
pályázatok résztvevői, ők azok, akik tapasztalataik alapján reális visszajelzést tudnak adni a            
pályázások menetéről, részleteiről és nehézségeiről. Ezért a Közösségi ösztöndíj pályázat          
felülvizsgálatát rövid távú célnak tekintem a hallgatók bevonásával. 

Ahogy azt korábban említettem, a Képviselet belső működését is nagyban érintette a            
járványhelyzet, így mi is az online felületek használatára kényszerültünk, ami megnehezítette           
a közös munka alapjait. Vannak feladatkörök, amelyek szinte megszűntek, míg vannak olyan            
területek, ahol besűrűsödtek a feladatok. Célom, hogy a Képviselet tagjai közelítőleg           

 
 

 



 
 

 
egységes terheléssel, hasonló feladat mennyiséggel kezdje meg az új ciklust, ezáltal az            
egységesség és a motiváció fenntartása is hatékonyabban tud működni. Az alapfeladatok           
ellátása mellett nagy hangsúlyt szeretnék fektetni a belső bizottságainkra, illetve          
munkacsoportok kialakítására egy-egy nagyobb projekt megvalósítására. A másik számomra         
nagyon fontos szervezeti elem a stratégiai bizottságok, ahol a csapatdinamikára, belső           
struktúrára, képviselői kapcsolatokra és egymásnak adott visszajelzésekre fektetnénk        
nagyobb hangsúlyt. Hiszem, hogy a közösen elvégzett feladatok eredményei tudják motiválni           
a képviselőket, így előnyben részesítem a csapat feladatokat és az  együtt gondolkodást. 

Jövőre vonatkozó célként látom még a frissen megalakult Egyetemi Hallgatói Képviselet           
megszilárdításában vállalt aktív részvételt. Ennek közvetlen módja a két általunk delegált fő            
tevékenysége a szervezetben. Büszkén tekinthetünk vissza, hiszen éveken keresztül         
vezetőségi és referensi posztokat láttak el a kari EHK-delegáltjaink, ezt a szellemiséget és             
motivációt folytatni talán most még fontosabb, mint bármikor. Egy közvetettebb módja a            
külső bizottságokban való szerepvállalással lehetséges, így bízom abban, hogy a HK segíteni            
tudja azt, hogy az EHK működése minél hatékonyabb legyen a jövőben.  

Összegzés 

Rövid távú célként elsősorban a folyamatban lévő, régóta húzódó projektjeink befejezését           
látom, hogy ezt követően újak megfogalmazása folyamatos tevékenységet eredményezzen.  
Emellett fő feladatomnak érzem az új ciklus képviselőivel egy olyan csapat kialakítását, ahol             
elsősorban önmagunkat definiáljuk, és egyfajta küldetés nyilatkozatot fogalmazunk meg         
magunk számára, amellyel talán a hallgatók is még inkább értik a HK mozgató rugóit,              
motivációit és minden napi feladatait. Az általam megfogalmazott elképzelések eléréséhez          
két alelnököt szeretnék felkérni a velem folytatott közös munkára. 
Megtisztelnének a leendő képviselők, ha pályázatomat pozitívan értékelnék, és bizalmat          
szavaznának ahhoz, hogy céljaim közös célokká válhassanak a következő ciklusra.  
 
 

Macsek Kata 
2020. 09. 15. 

 
 

 


